
 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 onsdag den 16.11.2022 
 

Mødedato: Onsdag 16.11. 2022 

Mødetid: 17.00-19.30 

Mødested: personalerummet 

Afbud fra: Næstformand Louise, Helle 

Uden afbud: 

Referent: Heidi 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 12.10. 2022 

5 min. 

Overblik ift. arbejdsmiljødrøftelse deles ud til alle i pausen, 

så alle har mulighed for at orientere sig i papiret under 

meddelelser. 

X   X 

2. 

Mødets sang 

5 min. 

Regnvejrsdag i november 

 

X    

3.  

Elevråd 

v. Marius og Ahmed 

10 min. 

Ved sidste elevråd valgte medlemmerne af elevrådet 

mærkesager og nu er de så gået i gang med de forskellige 

arbejdsgrupper.  

Mellemtrinnets medlemmer har udviklet et spørgeskema, 

som de har brugt i indskolingen til evaluering af BØF. 

Skemaet bruges også videre til udskolingen. 

 

Stor ros fra SB til elevrådet. 

 X   

4.  

Forretningsordenen – 

genbesøg 

 

v.KH/HB 

10 min. 

Fra årshjulet – hver gang man har konstitueret sig på ny i SB, 

så skal den ses igennem.  

 

Den er godkendt - ny dato 

X  X X 

5. 

Økonomigennemgang 

og opfølgning på 

arbejdsgruppens 

opgaver 

 

Efter møde med økonomikonsulenten er det konstateret, at 

ØF stadig følger den retning, som der hele tiden har været 

planlagt.  

 

X X X  



 

 

v.HHB 

15 min. 

 

Overskud i år, men ikke så stort, som tidligere. Der har kørt 

et meget stort overskud/opsparing, der er blevet skubbet 

foran. Den er nu ved at blive mindre. 

 

Pt. ser det fint ud for dette regnskabsår, men fremadrettet 

budgetmæssigt skal der prioriteres og når vi får budgettet for 

2023, så indkaldes økonomi-arbejdsgruppen i SB til møde.  

Den første udmelding i december mangler der altid ca. 10% 

af budgettet, da der mangler flere poster, der først udmeldes 

efter nytår. Økonomiudvalget indkaldes derfor først i januar 

2023. 

 

Grunden til det mindre overskud er bl.a. investering i maling 

af gange/opgange og IT-udstyr. 

 

De årgange, vi siger farvel til, er store klasser. De nye klasser 

”i bunden” er små. Derfor skal der stadig fyldes op med 

elever i alle klasser, hvor det er muligt. Tidligere har skolen 

kun taget elever ind frem til 5. september, men i dette skoleår 

tages løbende elever ind, da ØF’s elevtal er faldet med 40, 

det kommer til at have en stor økonomisk konsekvens – 1,7 

mio. mindre. 

 

I 3.klasse tager flere på Sct. Annæ sangskole og fra 6.klasse 

er der flere, der søger ind på Niels Steensens og Ingrid 

Jespersen. 

 

Københavns Kommune forpligter alle skoler til at skulle 

indstille 2 drenge og 1 pige til Sct. Annæ.  

 

Set i lyset af flere elever, der forlader os, så arbejder skolen 

mod at udarbejde et spørgeskema ift. hvorfor anden skole 

tilvælges fremfor ØF. 

I hele Kbh. er der en stigende tendens til at skifte skole flere 

gange i løbet af en elevs skoletid. Det kan der være flere 

grunde til. Skolen bliver nødt til at undersøge dette 

fremadrettet.  

6. 

Ukraineklasserne 

v. KH 

5 min. 

 

Anette Kruse – afd.leder for PLC – har opgaven at være tæt 

på de to Ukraine-klasser. 

 

Pt. er der en satellitklasse i 0.x, hvor der er en ukrainsk 

medarbejder med dem. 

 X   



 

 

Der er snart forældremøde og senere skole/hjemsamtaler med 

alle børnene i de to klasser. Formanden for SB deltager i 

forældremødet 29. november. 

 

Kompetencemålsprøve – hver 3. måned skal eleverne testes 

og når de er klar, så skal de sluses ud i almenklasserne. 

 

Efter nytår yderligere udslusning – 7. og 8.årgang – nye 

satellitklasser – også fremadrettet også 1.klasse.  

 

Vi bliver nødt til at gøre det etapevis, så vi kan understøtte 

med meget hjælp/støtte af ukrainske medarbejdere i starten. 

 

Når børnene er ude i almenklasserne, så indskrives de ikke i 

klasserne med det samme. Det gør vi først, når de er fuldt 

integrerede. Hvis de indskrives i almenklasserne, så kommer 

der åbne pladser i Ukraineklasserne og så skal vi modtage 

flere elever. Derfor skal vi være sikre på, at de er integrerede, 

inden vi indskriver helt.  

 

Ikke alle børn bor i skoledistriktet, så det behøver ikke 

nødvendigvis at være ØF, som børnene indskrives på.  

 

Lærer kommer retur fra barsel – kommer til at lægge 

matematik (på dansk) ind for at træne ukrainebørnene i dette. 

 

Input fra SB – Kunne de ukrainske elever få en repræsentant 

i elevrådet. Der er to elever i 9.kl., der kan russisk, som kan 

hjælpe med at få integreret de ukrainske elever – også som 

hjælp ind i elevrådet.  

 

7. KKFO 

v. KB 

5 min. 

 

Ida og Kasper har talt sammen om forældrerådet, hvordan de 

kan få flere forældre til at melde sig til at være med i 

forældrerådet. Ida har gjort en del PR en dag og nu er der så 

5 med i forældrerådet, derudover så er der to 

medarbejderrepræsentanter. Det første møde er d. 30. 

november.  

 

Håndboldprojektet har været en stor succes indtil videre. Der 

skal kigges ind i, hvordan vi kan få mere af det sammen med 

flere andre sportsgrene.  

 

 X   



 

 

Målet er at få idrætsgrene ind på skolen, så børnene får 

mulighed for at prøve noget forskelligt. Gerne 

projekter/idrætsprojekter der sikrer fællesskabsfølelsen. 

8. 

Lejrskole 

 

v. Steen 

20 min. 

Opfølgning fra kontaktforældremøde og input herfra, hvor 

der blevet givet udtryk for en uforståenhed ift. helt at droppe 

lejrskoler. 

 

Bilag i hand-out og vedhæftes også i aula-tråden. 

 

Bilagets tal tager udgangspunkt i gennemsnitslønninger, da 

der er forskel på hvor mange år lærerne har arbejdet som 

sådan. Derudover er der regnet med 25 lektioner for en lærer. 

Der er regnet med 25 eleverne i hver klasse. Nogle klasser er 

der flere, andre mindre. 

 

HHB har i udregningen både medtaget time-dagpenge, 

lejrskoletillæg og det ekstra undervisningstillæg – og 

tilsvarende er der lavet et eksempel for en pædagog. 

 

HHB har regnet ud, hvilke driftsudgifter der er til transport 

(KUN DSB er gratis – OG KUN ud og hjem). Hvis der fx er 

transport i løbet af lejrskolen, når eleverne skal ud at se 

noget, så koster det hver gang.  

Da klassekasserne har betalt rigtig meget mad, har skolen her 

kunnet holde udgiften nede pr. person.  

 

I udregningen har HHB også taget højde for, hvor meget det 

koster i vikardækning for de lærere, der er på lejrskole, der 

skulle have undervist i andre klasser. 

 

Samlet set så er det samlede regnskab for 6 klasser, der er 

afsted 3 dage om året (2 klassetrin i 3 døgn) – det er en 

merudgift på ca. 400.000 kr. for skolen. Det er næsten en 

fuldtidsstilling. 

 

SB takker for en super god gennemgang af det økonomiske 

fra HHB. Det giver et godt udgangspunkt for SB at kunne 

drøfte det.  

 

Steen fortæller, at der var et ret massivt ønske om at kunne 

fastholde lejrskole på en eller anden vis. I dialogen med 

kontaktforældrene blev det også drøftet, at ikke alle elever 

X X X  



 

 

deltager i det pga. flere ting. Lejrskole kræver også en vis 

opbakning. 

 

SB vil gerne tage det op igen, da der også har været elever, 

der har kommenteret, hvorfor SB har afskaffet det, når det 

har været en fælles beslutning med skolen/medarbejderne. 

 

Kirsten henstiller til, at vi venter til januar/februar 2023, så 

der foreligger et budget, som vi bliver nødt til at have med i 

vore overvejelser. 

 

Input fra SB – kan der nedsættes en arbejdsgruppe, der kan 

kigge ind i andre modeller – fx kun én gang i løbet af 

skoletiden – flere eller færre dage, osv. Hvordan vil det 

betyde økonomisk ved forskellige modeller. Dette skal så 

opvejes ift. værdien for børnene. 

 

Flere i SB kommenterer, at lejrskolerne har stor værdi for 

børnene, da det netop er uden forældrene.  

 

Marius kommenterer, at det er en helt anden oplevelse at 

være afsted uden forældre. Det giver noget helt andet. Men 

det er også dyrt, når man ser tallene. 

 

Nadja fortæller fra kontaktforældrene, at hendes indtryk var, 

at det for nogle forældre mest var, at de var uforstående 

overfor beslutningen. Hvad er prioriteret i stedet?  

 

Kirsten kommenterer, at det selvfølgelig er en økonomisk 

prioritering. Man kan prioritere om, men så er det andre ting, 

der så skal væk.  

 

Anne Marie kommenterer, at lejrskole i 2022 er ikke længere 

som for fx 10-20 år siden. Der er rigtig mange sårbare børn, 

der har brug for ekstra ressourcer, derfor er der pædagog med 

på en hel del lejrskoler. Derudover er der flere elever, der 

ikke kommer med. Flere der bliver hentet om aftenen og 

afleveret igen om morgenen. I år var der flere lejrskoler, der 

også pædagogisk og socialt var udfordrende for eleverne. 

 

Beslutningen om sløfning af lejrskoler er gået hen over 

hovedet på flere forældre, selvom det har været meldt ud 



 

 

flere gange. Nu hvor det er alvor og det er det sidste år med 

lejrskoler, så bliver det meget akut.  

 

SB kommenterer, at de bliver nødt til at genbesøge det, da så 

mange reagerer på det. Der kan ses på andre muligheder, der 

skal undersøges – også de økonomiske konsekvenser. 

 

Anne Marie kommenterer, at der tidligere er der blevet skåret 

i lejrskoler. Lærerne har taget det med i deres planlægning, at 

der er mindre lejrskole. Så skal der flere anderledes forløb 

ind i skoledagen – fx 2. årgang der har skovskole en hel uge 

inden efterårsferie. Corona har gjort, at rigtig mange ting skal 

”genstartes”.  

 

Ida kommenterer, at lejrskole ikke er det samme længere, da 

der er så mange sårbare børn. Det er svært at lave faste 

retningslinjer og at alle kan deltage i alt. 

 

Marius kommenterer, at især lejrskolen i 4.-5. klasse var med 

at styrke sammenholdet i hans klasse. Så lejrskole kan noget. 

 

Steen samler op – der skal nedsættes en arbejdsgruppe – ift. 

lejrskoler er der både det kommunikative, indhold/rammer 

for lejrskoler, økonomi. 

Hvem melder sig til arbejdsgruppen: Steen, Ida, Andreas, 

Marius og én fra ledelsen. 

Ledelsen indkalder til første arbejdsmøde i december/start 

januar 2022. 

 

PAUSE 

(18.15 – hente mad) 

Under spisning - HBJ deler arbejdsmiljødrøftelsespapir ud. 

Orientering om Arbejdsmiljødrøftelsen – oprindeligt på 

under meddelelser. 

X X   

9. 

Opfølgning 

kontaktforældremødet 

den 26.10.2022 

 

v. Nadia og HB 

10 min. 

 

 Da Nadja indkaldte til mødet, var listen over kontaktforældre 

ikke opdateret – så flere fik først indkald senere. Listen er nu 

fuldt opdateret for alle klasser. 

 

Mødet startede med at få opdateret guiden til 

kontaktforældre.  

 

Kontaktforældrene blev herefter delt ud i forskellige grupper, 

hvor der drøftede forskellige områder, som man som 

kontaktforældre kan bruge ind i egne klasser, emner som 

 X X X 



 

 

hvad der fylder mest, hvilke arrangementer fungerer på 

årgangene, hvordan kan kontaktforældrene bruge hinanden 

indbyrdes, hvordan vil kontaktforældrene bruge kontakten til 

SB, osv.  

 

Der deltog 22 kontaktforældre – nogle forældre 

repræsenterede flere klasser på én gang. Næste møde kan 

holdes oppe på KKFO’en. 

 

Til slut var der et opsamlende punkt, hvor der kunne tages 

løst og fast op. Her kom det op med lejrskolerne. 

 

Nadja træder ud af SB, så hun afgiver tovholderfunktion ift. 

kontaktforældre. Helle er heller ikke længere tovholder, da 

Helle har fået anden opgave ind anti-mobbestrategien som 

rep. for SB. 

 

Derfor mangler der to nye, der overtager efter Helle og 

Nadja. 

 

Ida har kigget dialogkort igennem og kan give dette videre til 

de nye tovholdere – de skal med på kontaktforældremødet d. 

8.feb.  

 

Datoen for næste kontaktforældremøde d. 8.feb. kan 

udfordre, da kontaktforældrene skal mødes med lærerne 

inden og samme dag. Datoen for det ene møde 

lærer/kontaktforældre i den enkelte klasser imellem rykkes til 

d. 22. feb. i lærernes kalender. 

 

10. 

Eventuelt  

herunder 

meddelelser/KH med 

flere 

15 min 

Uhensigtsmæssig adfærd i Netto – Der har været tyveri og 

meget uhensigtsmæssigt adfærd/sprog overfor personalet i 

Netto. Dette er blevet italesat overfor alle eleverne, hvis det 

fortsætter, så kan der blive tale om at inddrage 

udgangstilladelser.  

Gennem SSP er der aftalt besøg af politiet på henholdsvis 7.-

8.årgang.  

 

Nationale Overgangstest – De skal være færdige inden d. 25. 

november.  

 

 X   



 

 

Ferieplan – på næste SB-møde skal det besluttes, hvordan 

ferieplanen skal være for kommende skoleår. Forinden er 

ferieplanen også på et fællesmøde for personalet. 

 

Indskrivningen er i gang – der er 63 distriktsbørn. Oveni 

kommer der søskendebørn, der også har krav på en plads på 

ØF.  

Til info-aftenen d. 7. november var der en del interesse, men 

få fra eget distrikt. De fleste var fra andre skoledistrikter. 

Indskrivningen lukker d. 28. november. Hvor mange elever, 

der kan være i hver af de tre klasser, bestemmes af 

områdechefen ift. fordeling rundt i området.  

 

Ida kommenterer, at der skal tjekkes op på, at det er de 

rigtige kontaktinfo, der står ved hvert bestyrelsesmedlem. 

Der er et par fejl på hjemmesiden. 

 

Anne Marie fortæller, at de har gang i musical og der er stor 

opbakning fra eleverne – også de, der er sårbare. Der er 

musical i december. 

 

Kirsten og Anne Marie opfordrer SB til at læse 

Arbejdsmiljødrøftelsen. Det er lidt de samme punkter, der går 

igen, da det er de samme bygningsmæssige problemstillinger, 

der fylder. Derudover er der også et konstant fokus på det 

psykiske og fysiske arbejdsmiljø ift. vold og trusler og 

indberetningen heraf – og det psykiske arbejdsmiljø ift. 

inklusion og plads til forskellighed. 

 

Nadja træder ud af bestyrelsen. Hele SB takker hende for 

hendes indsats og byder hende rigtig gerne tilbage en anden 

gang, hvis hun skulle få tid og luft til det. 

 

11.  

Lukket punkt 

     

12. 

Dato for kommende 

SB-møde 16.november. 

 

 

 

 

25. januar 2023 

1. marts 2023 

26. april 2023 

7. juni 

 

 

 

    



 

 

 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

 

 

 

Øvrige møder: 

 

Januar – opfølgning på vikardata, ferieplan godkendelse,  

Årsberetning, tovholdere til kontaktforældre, orientering om 

overgange til ungdomsudd. (v. uddannelsesambassadørerne), 

evaluering af SB mødeform/indhold  

 

 

 

Skolen indkalder til møde i januar økonomiudvalget  

 

 

Kontaktforældremøde (for alle kontaktforældre på tværs af 

skolen): 

8. februar 2023 kl. 17-19 

 

 

Planlægningsmøder kontaktforældre/lærere for hver enkelt 

klasse forud for forældremøderne: 

1. februar 2023 (rykkes til d. 22.feb. i lærernes kalender) 

8. februar 2023 

 

 

Forældremøder: 

8. marts 2023 

15. marts 2023 

 

Arbejdsgrupper Økonomiudvalg: 

Dan, Susanne, Hans Henrik (embedsmand), Kirsten og Anne 

Marie  

 

Lejrskolearbejdsgruppe:  

Steen, Ida, Andreas, Marius, én fra ledelsen 

 

 

 

 

    

 

 
 


